
 

 

Aan de Burgemeester en Wethouders van ‘s-Hertogenbosch 

             ’s-Hertogenbosch, 23 april 2015   

Schriftelijke vragen m.b.t. bed, bad en brood in ‘s-Hertogenbosch 

 

Geachte College, 
 
In november jl. bepaalde het Europees Comité voor de Sociale Rechten (ECSR) dat Nederland 
opvang moet bieden aan iedereen in het land, ook aan ongedocumenteerde vluchtelingen. 
De Duitse rechter weigerde asielzoekers terug te sturen naar Nederland omdat de kans op 
een ‘mensonwaardige behandeling’ groot was. Op 17 december deed de Centrale Raad van 
Beroep uitspraak dat gemeenten verplicht bad, bed en brood aan te bieden en recentelijk 
sloten de 47 ministers van de Raad van Europa zich hierbij aan. De GroenLinks fractie heeft u 
op 17 december ook daartoe opgeroepen. 
 
Een achttal fractievoorzitters van GroenLinks heeft het Rijk opgeroepen structureel te 
betalen voor bed, bad en brood voorzieningen.1 De laatste dagen werd er in Den Haag door 
regeringspartijen VVD en PvdA hard gewerkt om de onderlinge verschillen van inzicht over 
de opvang ongedocumenteerden in nieuwe regelgeving om te zetten.  
 
Het ‘zwaarbevochten compromis’ heeft grote gevolgen voor de gemeenten zie zich houden 
aan het Verdrag van de Rechten van de Mensen en uitvoering geven aan alle bovenstaande 
uitspraken. Naast de kritiek van Amnesty International heeft vandaag ook VN-
mensenrechtenrapporteur Philip Ashton aangegeven dat het bereikte compromis illegaal is. 
Mensen die opvang nodig hebben, horen volgens internationale verdragen opvang te 
krijgen. “Het is overduidelijk een schending van de mensenrechten. Iedereen die dat 
betwijfelt is oneerlijk”, aldus de VN-rapporteur. 
 
Het Rijk dreigt gemeenten financiële sancties op te leggen als ze blijven doorgaan met het 
aanbieden van bed, bad en brood. De gemeenten Deventer, Leiden, Arhnem en Groningen 
hebben al glashelder aangegeven de bed, bad, brood voorzieningen voort te zullen blijven 
zetten. De onuitvoerbaarheid van het bereikte compromis en de zorgplicht die vier maanden 
geleden naar de gemeenten is overgeheveld zijn hiervoor de belangrijkste argumenten. 
GroenLinks ziet graag dat ook u als College zich snel duidelijk uitspreekt en u voegt bij uw 
collega’s uit Deventer c.s.. De fractie van GroenLinks gelooft net als deze gemeenten dat 
kleinschalige en lokale opvang een effectiever antwoord is op het problematiek dan het 
voorgestelde politieke compromis. 
 
 
 
 

                                                      
1 https://s-hertogenbosch.groenlinks.nl/nieuws/fractievoorzitter-ufuk-kâhya-rijk-moet-structureel-bed-bad-brood-betalen 



 
Als antwoord op eerdere vragen van GroenLinks over dit onderwerp hebt u aangegeven uit 
te gaan van ongeveer 200 ongedocumenteerden in onze stad. We hebben nu een vorm van 
noodopvang met een capaciteit voor 20 mensen die ook vol zit. Dit is slechts toegankelijk 
voor een deel van de mensen die behoefte hebben aan bed, bad en brood. Ook gaf u in uw 
beantwoording aan dat AVANS hogeschool een onderzoek heeft gestart naar aantallen, 
leefomstandigheden en achtergrond van ongedocumenteerde vluchtelingen hier. Dit brengt 
ons tot de volgende vragen:  
 

1. Bent u het met GroenLinks eens dat het gesloten Haagse compromis de 
gemeentelijke overheid niet ontslaat van de plicht mensen te voorzien in hun 
minimale bestaansbehoeften (zorgplicht)? Zo nee, waarom niet? 

 
2. Bent u voornemens de bestaande noodopvang te behouden en uit te breiden als de 

vraag toeneemt? Zo nee, waarom niet. 
 

3. Bent u bereid stelling te nemen en u als college uit te spreken, namens de gemeente 
’s-Hertogenbosch, dat u blijft voorzien in de primaire levensbehoeften van mensen 
die hier geen toegang toe hebben? 

 
4. Bent u het met GroenLinks een dat kleinschalig en lokaal opvang een betere aanpak 

is om mensen te begeleiden naar vertrek dan wel een humaan bestaan? 
 

5. Zijn er al resultaten bekend van het onderzoek van Avans? Zo ja, bent u bereid deze 
te delen met de gemeenteraad. Zo nee, wanneer verwacht u dat resultaten van dit 
onderzoek bekend zullen worden? 

 
6. Graag zien we, gezien alle ontwikkelingen rondom de situatie van vluchtelingen, dat u 

uw visie hierover en de wijze waarop u hiermee om wilt gaan in onze gemeente als 
raadsinformatiebrief naar de gemeenteraad doet toekomen. Dit zodat een gepaste 
politieke discussie gevoerd kan worden op basis van onderliggende feiten en 
gegevens van de Bossche situatie. Wilt u ons in hierin spoedig tegemoetkomen?  

 
namens de fractie van GroenLinks, 
 
Ufuk Kâhya 
Patrick Leenders 
Antoon van Rosmalen 


